
 
Protokół 

z XXVII zwyczajnej sesji Rady Gminy  Liniewo 
odbytej w dniu 25 marca 2009r. w godz.  od 9.00 do 12.00 w 

sali posiedzeń GOKSiR w Liniewie przy ulicy Dworcowej 3 
 
Ad.1 
Sesję otworzył i przywitał zebranych Przewodniczący Rady Gminy  Pan Ludwik 

Szparkowski stwierdzając, że obrady są prawomocne, ponieważ  w sesji 
uczestniczy 15 radnych. 
Ponadto w sesji uczestniczyli sołtysi i zaproszeni goście. 
(Listy obecności w załączeniu do protokołu) 
 
 
Ad.2 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych czy wnoszą 
uwagi do przedstawionego porządku obrad sesji. 

 
Nie wniesiono zmian do proponowanego porządku obrad. 
 
Radni jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęli porządek obrad sesji, który brzmi 

następująco: 
 

Proponowany program sesji: 
 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Przyjęcie porządku dziennego. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z podjętych działań w okresie międzysesyjnym. 
5. Interpelacje i wnioski radnych. 
6. Ocena płatności zobowiązań pieniężnych za 2008r. 
7. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a)  zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Garczyn na lata 2009 – 2016, 
b) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla działek o nr geodezyjnych 70/1, 128/1 i 133/3 położonych w 
miejscowości Sobącz, w gminie Liniewo, 

c) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla działki o nr geodezyjnym 10/8 położonej w miejscowości 
Wysin, w gminie Liniewo, 

d) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w 
Liniewie z filią w Wysinie, 

e) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury Sportu i 
Rekreacji w Liniewie, 

f) zmiany załącznika do Uchwały Nr XXV/136/2008 Rady Gminy Liniewo w sprawie 
gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych, 

g) ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych na terenie Gminy 
Liniewo, 



h) upoważnienia Dyrektora Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Liniewie do 
prowadzenia działań wobec dłużników alimentacyjnych wynikających z ustawy z 
dnia 7 września 2007r. o pomocy osobom uprawnionym do alimentów, 

i)  podwyższenia kapitału zakładowego Zakładu Utylizacji Odpadów Komunalnych 
„Stary Las” Sp. z o. o. w Starogardzie Gdańskim przez Gminę Liniewo, 

j) zmian w budżecie Gminy Liniewo. 
8. Odpowiedzi na interpelacje radnych. 
9. Wolne głosy i wnioski. 
10. Zakończenie sesji. 

 
 
 
Ad.3 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych, czy wnoszą 
uwagi do protokołu z poprzedniej sesji. 

 
Radni nie wnieśli żadnych uwag do protokołu, więc przewodniczący zapytał kto 
jest za przyjęciem protokołu z poprzedniej sesji. 
 
Radni jednogłośnie 15 głosami „za” przyjęli protokół z poprzedniej sesji. 

 
 
 
Ad.4 

Sprawozdanie z podjętych działań w okresie międzysesyjnym przedstawił Wójt 
Gminy Mirosław Warczak. 
 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań do przedstawionego sprawozdania. 

(Sprawozdanie w załączeniu do protokołu) 
 
 
Ad.5 

Interpelacje i wnioski radnych 
 
Troka Alfons – jak ma się sprawa tłucznia dla sołectw? 
- proszę dokończyć poszerzanie drogi do Bukowego Pola, 
- myślę, że musimy ponowić pismo do ZDP w sprawie sygnalizacji świetlnej przy pasach 
koło państwa Prądzińskich, bo to naprawdę jest bardzo niebezpieczne miejsce, 
- jest coraz więcej bezpańskich psów trzeba coś z tym zrobić. 
 
Czapiewski Jerzy -  jest problem z drogą do Deki jest tam dziura na dziurze i nikt nie 
dba o tą drogę i mieszkańców. Na drodze Głodowo – Wysin są bardzo wysokie pobocza, 
- trzeba także coś zrobić z drogą do pani Kajzer i do Stefanowa, bo już nie idzie tam 
przejechać. 
- dlaczego harmonogram zebrań wiejskich nie został przesłany do sołtysów? 
 
Kruszyński Ryszard -  na nasze składowisko w Liniewskich Górach mieszkańcy  nie 
mogą przywieźć samemu swoich śmieci, bo gmina twierdzi, że są przepisy które 



zakazują wwozić prywatnym osobom odpady nawet za opłatą. A na wysypisko w 
Linowcu każda prywatna  osoba może wwozić swoje odpady,  
- dlaczego zostały przeniesione ODR z urzędu do budynku „MAI”? 
 
Szarmach Wiesław – niektóre miejscowości dostały już transporty tłucznia a Wysin 
nie. Czy był już podział tłucznia na wszystkie  miejscowości? 
- droga do pani Labudowej w Wysinie najprawdopodobniej jest drogą powiatową, gmina 
ma przejąć tę drogę, a teraz nikt się nią nie interesuje. 
- nikogo nie powiadomiono, że ODR zostało przeniesione. 
 
Barzowski Ryszard – chciałbym zgłosić podmycie drogi z Chrztowo do Orla. 
 
Zabrocki Sławomir – otrzymałem prośbę od mieszkańców Rymanowca i Chróstów 
Wysińskich, aby poszerzyć drogi Chrósty Wysińskie – Rymanowiec oraz Wysin – Nowy 
Wiec, ponieważ nie da się tam przejechać ciężkim sprzętem. Rolnicy zdeklarowali się, że 
wywiozą kamienie i pomogą, 
- jest prośba, aby także równiarka przyjechała na te drogi, 
- mam jeszcze prośbę żeby pomóc w remoncie jednej ze ścian w Świetlicy OSP w 
Chróstach Wysińskich, bo jest ona w opłakanym stanie. 
 
Bela Zdzisław -  chciałbym podziękować  za tak szybki transport tłucznia dla  sołectwa 
Iłownica, 
-  dlaczego tak długo musimy czekać na postawienie lampy koło sołtysa? 
- wjazd koło sklepu w Iłownicy jest w opłakanym stanie, firma przyjechała 3 łopaty 
posypała i pojechała. 
 
Michnowski Grzegorz – chciałbym przypomnieć o usunięciu słupów przy drodze do 
Garczyna, 
- trzeba zdemontować znaki w Orlu jest ich tam tyle, że nie wiadomo do jakiego się 
stosować, w środku wsi koło przystanku jest ograniczenie do 70 a jest to teren 
zabudowany, gdzie jest ograniczenie  do 50 km/h. 
 
Bałachowski Jerzy – trzeba przerobić naszą równiarkę, 
- droga do Pani Labudowej miała być wylana asfaltem, ale widocznie radni się 
zbuntowali, 
- w  prasie są niechlubne informacje o Wójcie Gminy i to odbije się na całej gminie, 
- co dzieje się z wiatrakami, które mają powstać w naszej gminie? 
 
Szparkowski Ludwik – jest koniec marca i chciałbym się dowiedzieć ile Pan Wójt ma do 
wykorzystania urlopu, 
- ludzie pytają się mnie ile pracowników urzędu ma ryczałty na samochody i  w jakiej 
wysokości, Komisja Rewizyjna przeanalizuje te ryczałty, abyśmy mieli porównanie, 
 - została obniżona subwencja oświatowa dla gminy. Dlaczego się tak stało? Otrzymałem 
dane z  PUP,  w gminie Liniewo 20 osób straciło pracę. Jakie są wpływy do budżetu 
gminy w pierwszym kwartale tego roku  w odniesieniu do  pierwszego kwartału 
poprzedniego roku? Mówi się, ze kryzys jest jak Yeti nikt go nie widział, ale wszyscy 
mówią, że jest. 
 
 



 

Ad.6 
Ocena płatności zobowiązań pieniężnych za 2008r. 

 
Szparkowski Ludwik – „Bulwiko”  już powinno zostać wykreślone, bo drażni, ale 
niestety nie można. Zwróciłem uwagę na duże ubytki w podatku od nieruchomości, pan 
Wójt zapewniał mnie że jest to norma. 
 
 
Ad. 7  
Podjęcie uchwał w sprawach: 
 
a) zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Garczyn na lata 2009 – 2016 
 
 Kruszyński Ryszard – czy może się zdarzyć, że po zgłoszeniu tego Planu Odnowy nasz Plan 
Odnowy z Liniewa odpadnie albo czy oba mogą nie przejść? 
 
Wójt – cieszę się, że są takie inicjatywy w naszej gminie. Zakładamy, że oba przejdą. Najpierw 
wnioski muszą  być złożone i  ocenione i dopiero będziemy wiedzieli  co dalej. 
 
Knitter Benedykt – czy ten wniosek nie musi być złożony przez kurię? 
 
Wójt - kuria składa projekty tylko dla siebie, parafie muszą dla siebie. 
 
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy są jeszcze uwagi do przedstawionego 
projektu uchwały. 

Radni nie wnieśli więcej uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 

podjęciem uchwały. 
Radni  15 głosami podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
 
b) przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
dla działek o nr geodezyjnych 70/1, 128/1 i 133/3 położonych w miejscowości Sobącz, 
w gminie Liniewo, 
 
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy są uwagi do przedstawionego projektu 
uchwały. 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
Radni  15 głosami podjęli uchwałę. 

(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 



c) przystąpienia do sporządzenia zmiany miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego dla działki o nr geodezyjnym 10/8 położonej w miejscowości Wysin, w 
gminie Liniewo, 
 
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy są uwagi do przedstawionego projektu 
uchwały. 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 

Radni  15 głosami podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
d) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnej Biblioteki Publicznej w Liniewie z 
filią w Wysinie, 
 
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy są uwagi do przedstawionego projektu 
uchwały. 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
Radni  15 głosami podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
e) zatwierdzenia sprawozdania finansowego Gminnego Ośrodka Kultury Sportu i 
Rekreacji w Liniewie 
 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zabranie głosu Dyrektor GOKSiR Panią 
Lucynę Piwowarczyk. 
 
Pani Dyrektor GOKSiR Lucyna Piwowarczyk omówiła roczny harmonogram 

imprez w Gminie Liniewo.  
 
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy są uwagi do przedstawionego projektu 
uchwały. 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 

Radni  15 głosami podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
 
f) zmiany załącznika do Uchwały Nr XXV/136/2008 Rady Gminy Liniewo w sprawie 
gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych, 



 
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy są uwagi do przedstawionego projektu 
uchwały. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 

podjęciem uchwały. 
Radni  15 głosami podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
g) ustalenia liczby punktów sprzedaży napojów alkoholowych na terenie Gminy 
Liniewo, 
 
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy są uwagi do przedstawionego projektu 

uchwały. 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 

podjęciem uchwały. 
Radni  14 głosami „za” i 1 „wstrzymującym się”  podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
h) upoważnienia Dyrektora Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Liniewie do 
prowadzenia działań wobec dłużników alimentacyjnych wynikających z ustawy z dnia 7 
września 2007r. o pomocy osobom uprawnionym do alimentów, 
 
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy są uwagi do przedstawionego projektu 
uchwały. 

Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 

podjęciem uchwały. 
Radni  15 głosami podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
i) podwyższenia kapitału zakładowego Zakładu Utylizacji Odpadów Komunalnych „Stary 
Las” Sp. z o. o. w Starogardzie Gdańskim przez Gminę Liniewo 
 
Szparkowski Ludwik – trzeba było zwiększyć liczbę udziałów Gminy w Zakładzie 
Utylizacji Odpadów Komunalnych „Stary Las”, aby mieć prawo głosu. 
 
Wójt – na początku wykupiliśmy 5 udziałów po 500zl, na ostatnim zebraniu zarządu 
została podjęta uchwała o wykupie jeszcze 96 udziałów przez nas co wyniosło 50 500zł 
 
 



Przewodniczący Rady zapytał radnych czy są uwagi do przedstawionego projektu 

uchwały. 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 
 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 

Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 
Radni  15 głosami podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
 
 
j)zmian w budżecie Gminy Liniewo 
 
Pani Skarbnik omówiła  zmiany w budżecie gminy na 2009r. 
 
 
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy są uwagi do przedstawionego projektu 
uchwały. 
Radni nie wnieśli żadnych uwag ani zapytań. 

 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Bogdan Karczyński odczytał uchwałę. 
Przewodniczący Rady Gminy Ludwik Szparkowski zapytał radnych kto jest za 
podjęciem uchwały. 

Radni  15 głosami podjęli uchwałę. 
(uchwała jako załącznik do protokołu) 
 
 
Ad. 8  
Odpowiedzi na interpelacje radnych 
 
Wójt – tłuczeń na drogi – złożyliśmy wniosek  na drogi śródpolne, przydział pieniędzy 
będzie pod koniec kwietnia. Będą to uszczuplone fundusze. Będziemy musieli rozliczyć 
się z dróg, na które wnioskowaliśmy. Regulują to nowe bardzo drastyczne przypisy, 
- przejście dla pieszych koło państwa Prądzińskich – jak najbardziej jestem za, 
będziemy naciskać na starostwo w tej sprawie, 
- droga powiatowa Głodowo – Wysin – ta droga jest w kompetencji Powiatu my 
możemy jedynie kierować takie wnioski do nich, 
- droga do państwa Kajzer – będziemy działać w tym kierunku, drogę zniszczyły 
samochody Lasów Państwowych, postaramy się coś z tym zrobić, 
- wywóz odpadów przez osoby prywatne – przepisy są ściśle określone, spróbujemy 
temu zaradzić., jednak wywóz śmieci będzie odpłatny. 
 
Kruszyński Ryszard – to powinna być symboliczna opłata. 
 
Kupper Romuald – wszyscy powinni płacić normalnie według obowiązujących stawek. 
 
Knitter Benedykt – chcemy płacić,  żeby tylko  przyjęli to na składowisku. 
 



Wójt – przeniesienie ODR – nic nie wiedzieliśmy, dopiero pani Gabrysia Borowicka nas 
poinformowała o przenosinach do „MAI”, byłem ogromnie zaskoczony tym faktem, ale 
oczywiście jestem otwarty na współpracę, 
- podmyta droga do Chrztowa – nie dotarły do nad żadne informacje na temat tej 
drogi, jest to do oceny, 
- duża ilość znaków przy drogach powiatowych –  oczywiście zgłosimy tę sprawę do 
ZDP, ale sami nie możemy ich zdejmować, 
- podział tłucznia – podziału tłucznia jeszcze nie było, na początku wykonaliśmy te 
najbardziej zasadne utwardzenia dla mieszkańców Iłownicy i Chróstów Wysińskich. 
Mieszkańcy zadeklarowali pomoc w postaci przywozu tego tłucznia i rozsypania a gmina 
tylko go zakupiła. To nie był jeszcze podział na gminę tylko wsparcie tych najbladziej 
potrzebujących miejsc, gdzie musi dojechać bus po dzieci i mleko. 
 
Zinka Andrzej – materiał był dobrej jakości, cieszymy się, że udało się nam teraz to 
zrobić w tych najbardziej potrzebujących miejscach. 
 
Wójt  - chciałbym podziękować rolnikom za włożoną prace, gmina zapłaciła za to 20zł 
od tony a rolnicy drugie tyle a nawet więcej, 
- dodatkowy transport tłucznia – zobaczymy co uda nam się zrobić, 
- wjazd do Iłownicy – możemy dalej wnioskować o naprawę. Pan Pawełczak obiecał, że 
zrobi to porządnie, ale nie jest to zrobione, 
- równiarka – będzie przebudowana przez pana Zinkę, bo nie spełnia teraz w pełni 
swojego zadania, 
- ryczałty na samochody pracowników -   odpowiemy pisemnie, 
- dot. bezrobocia – dostajemy systematycznie informacje o kształtowaniu się 
bezrobocia na terenie naszego powiatu i województwa. Obserwuję tą sytuację od kilku 
lat i to bezrobocie jest bezrobociem frykcyjnym. W naszej gminie nie widzę takiego 
problemu. Dane nie sugerują  niczego, ale trzeba trzymać rękę na pulsie. Nie mamy 
wpływu na sytuację w kraju, ale ta sytuacja  przekłada się na naszą gminę. Kryzys jest u 
nas z poślizgiem i Polska jeszcze broni się przed nim. 
 
Szparkowski Ludwik -  moją intencją nie było odniesienia się do bezrobocia, ale jaki 
wpływ ma bezrobocie na zalęgłości podatkowe. 
 
Wójt – będzie to omówione na następnej sesji. 
- wiatraki – firma prowadzi rozmowy z inwestorami, prowadzone są także rozmowy z 
inwestorami, którzy chcą zainwestować w Liniewie i Lubieszynie. Odbędzie się 
spotkanie z właścicielami gruntów, gdzie miałyby stać wiatraki, 
- prasa – nie chciałbym tego komentować, jeżeli są jakieś problemy panie 
Przewodniczący to proszę do mnie z tym przyjść. 
 
Szparkowski Ludwik – opisałem to dosyć oględnie, a redaktor poprosił mnie o 
komentarz, a  jestem zobowiązany skomentować to jak czuję. 
 
Sekretarz – urlop Wójta – od 1 stycznia 2009r  zmieniła się ustawa o pracownikach 
samorządowych. W art. 8 jest napisane, że Przewodniczący Rady Gminy wykonuje 
wobec Wójta czynności związane z nawiązaniem i rozwiązaniem stosunku pracy, a 
pozostałe czynności wyznaczona przez Wójta osoba lub Sekretarz Gminy. Ponieważ 
Wójt nie wyznaczył osoby do wykonywania wobec niego  czynności z zakresu prawa 



pracy to czynności te wykonuje Sekretarz. Nie ma więc już obowiązku Wójt obowiązku 
przedstawiania w sprawozdaniu informacji o wykorzystaniu urlopu wypoczynkowego. . 
Wójt ma do wykorzystania 14 dni urlopu, na przyszłość taka  informacja nie będzie 
przedstawiana. 
 
Wójt – do lipca wykorzystam ten zaległy urlop. 
 
Sekretarz – ryczałty pracowników urzędu – zajmie się nimi Komisja Rewizyjna, 
- harmonogram zebrań wiejskich – przygotowaliśmy konkretne ogłoszenia dla 
sołectw, miesiąc przed zebraniem pytałem sołtysa czemu nie są wywieszone ogłoszenia, 
mówił, że jeszcze za szybko, więc  nie rozumiem pytania Panie Sołtysie. 
 
Czapiewski Jerzy – ogłoszenia otrzymałem miesiąc przed a powiesiłem na dwa 
tygodnie przed zebraniem. 
 
Sekretarz – ja nie widzę niedociągnięcia ze swojej strony, żadnego sołtysa nie  
interesują zebrania wiejskie w innych sołectwach, a radni jeśli chcieli uczestniczyć w 
zebraniach w swoich okręgach wyborczych to powinni sami zainteresować się 
terminem zebrań 
 
Breski Krystian – bezpańskie psy – zostają one zgłaszane do naszego referatu a my 
zgłaszamy do odłowienia, 
- poszerzenie drogi  - poszerzymy tę drogę, ale małą równiarką, 
- równanie drogi – wyrównamy tę drogę, 
 
Zabrocki Sławomir – zbyt wczesne równanie nie ma sensu. 
 
Piwowarczyk Piotr – droga do Pani Labudy –  została ona wpisana do ewidencji 
gruntów Skarbu Państwa, a zarządcą jest Starosta Powiatowy. Starosta był zobowiązany 
założyć księgi wieczyste. Gmina jest użytkownikiem a Starostwo dysponentem. Musimy 
zebrać wszystkie materiały i  przekazać do Urzędu Wojewódzkiego, 
- świetlica w Chróstach Wysińskich  - mamy w planach remont dachu na świetlicy, bo 
tam wszystko zacieka,  potem zrobimy ścianę, mieliśmy wizję lokalna z wykonawcą na 
miejscu. 
 
Wójt  - odbyło się spotkanie Wójtów i ustaliliśmy podział środków na powiat kościerski, 
w działaniu 9.2., nie wykorzystamy środków na nasz ośrodek zdrowia i przekazałem je 
na rzecz szpitala w Kościerzynie, bo jest on naszym wspólnym dobrem. 
 
 
Ad. 9  
Wolne głosy i wnioski 
 
Łuczkiewicz Ryszard – w sprawie zmiany ustawy o oświacie powstało wiele 
niezgodności i kontrowersji. Jest już konkretny projekt dotyczący rozpoczynania nauki 
przez 6-latki i w 2012 roku wszystkie będą musiały pójść do szkoły. Teraz 6-latki mogą 
rozpocząć naukę w pierwszej klasie, ale dopiero po przedszkolu albo udaniu się do 
poradni po zaświadczenie, że może iść od razu do pierwszej klasy. Szkoła musi spełniać 
określone warunki do przyjęcia takiego ucznia, dzieci muszą mieć oddzielne boisko i 



wejście. Zostały także wprowadzone nowe zasady programowe. Program zajęć w 
„zerówce” został podzielony na pewne części: dydaktyczne, opiekuńcze, zabawy, ruch na 
świeżym powietrzu. Nauka  będzie stanowić tylko 1/5 całych zajęć, a nie jak do tej pory 
dzieciaki siedziały cały czas i  się uczyły. Zostały zmniejszone kompetencje kuratorium, 
nie będą już opiniować aneksów, regulaminów, programów. 
 
Czapiewski Jerzy – zorganizujmy objazd pana Wójta i radnych po Głodowie i 
Stefanowie. 
 
Kruszyński Ryszard – jeżeli środki na drogi są uszczuplone to kto będzie ustalał jakie 
odcinki dróg będą remontowane? 
 
Wójt – ustaliliśmy harmonogram dróg do remontu po rozmowie z mieszkańcami. 
Będziemy już niedługo testować lampy Led, które pozwolą nam oszczędzić do 70-80%  
energii, w drodze jest także dotacja na ten cel  i będziemy się o nią ubiegać. 
 
Kruszyński Ryszard  -  odcinki zostały wykazane do Urzędu Marszałkowskiego i je 
musimy odremontować, a pozostałe należy remontować z budżetu. 
 
Borkowski Tadeusz – chcielibyśmy, aby do wniosku o usunięcie znaków w Orlu 
dołączyć także wniosek o postawienie znaku ograniczenia prędkości do 40 km/h, 
wnioskowaliśmy już o postawienie koło sklepu takiego ograniczenia , ale został on 
odrzucony, a tam zdarza się dużo kolizji. 
 
Wójt – dodamy to do wniosku 
 
Ewa Filipska – chciałabym Państwa zaprosić 29 marca do Sali OSP w Wysinie na godz. 
19 na spektakl, który będzie opowiadał  o losach ludzi w Wysinie, udział brać będą 
starsze i młodsze pokolenie Wysina. 
 
Borowicka Gabriela – proszę sołtysów o wywieszenie informacji w swoich 
miejscowościach o zmianie siedziby ODR w Liniewie. Teraz znajdować będziemy się na 
ulicy Łąkowej w Mai na 1 piętrze. 
- zapraszam 27 marca o godz. 1000 na szkolenie dla rolników. 
 
Piwowarczyk  Lucyna – zapraszam wszystkich 2 kwietnia do kościoła w Liniewie na 
spektakl z okazji śmierci Papieża Jana Pawła II. 
 
 
 Po wyczerpaniu porządku obrad sesję zakończono o godzinie 12.00 
 
 
  Protokołowała                                                                           Zatwierdzam 

Michalina Zielińska                                                                                                                                                  
                                                                                                 Ludwik Szparkowski 
                                                                                          Przewodniczący Rady Gminy  
 


